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2.8. Foo fighters 

2.8.4. Jak to bylo s foo fighter?  

Mohl v Třetí říši probíhat utajený výzkum létajících disků?  

Zdá se, že je to nemožné. Ministr pro vyzbrojování Albert Speer by určitě musel vědět o 

všech velkých, materiálně náročných projektech, na jejichž nákup musely být přísně 

schváleny všechny zdroje.  

Na druhé straně probíhalo v Třetí říši soupeření mezi složkami armády, a každá z nich měla 

svůj vlastní výzkum – ať už to byl Wehrmacht, Luftwaffe atd. SS měla dokonce více než jeden 

výzkumný ústav, dále i Úřad pro veřejné zakázky, a dokonce i pošta (pod kterou spadaly 

práce na atomové bombě ...)  

Menší projekty by tedy mohly ministru pro vyzbrojování Albertu Speerovi uniknout, nebo 

mu nestály za zmínku.  

Ale jak se došlo od neškodných světel k německým létajícím diskům? Jako každý mýtus, i 

tento byl budován postupně.  

V ufologických kruzích je velmi známá tato zpráva od Reuters z 13. prosince 1944, která má 

vycházet ze zprávy Velení Spojeneckých expedičních sil:   

„Tajemné koule jsou nacistickou vzdušnou zbraní  

Velení Spojeneckých expedičních sil, 13. prosince 1944 oznámilo, že na západní frontě se 

objevuje nová německá zbraň. Letci amerického letectva hlásí, že se setkávají se stříbrnými 

barevnými okrouhlými objekty na obloze nad německým územím...  

Tyto koule se vyskytují buď samostatně, nebo ve skupinách. Někdy jsou poloprůsvitné.“   

A dále:   

„Němci vyrobili "tajnou" zbraň pro vánoční sezónu 
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Nové zařízení, zřejmě zbraň protivzdušné obrany, se podobá velké skleněné kuličce, kterou 

se zdobí vánoční stromky. Zatím nejsou k dispozici žádné informace o tom, co je drží na 

obloze jako hvězdy na nebi, co je v nich, nebo za jakým účelem byly vytvořeny.“   

Tón zprávy, stejně jako zmínka o "stříbrných koulích", mírně zprávu zlehčuje s odkazem na 

vánoční svátky.   

Tato zpráva byla nesčíslněkrát citována v knihách, časopisech i na internetu. Faktem však je, 

že to vše pochází z časopisu "Amazing Stories", vydaného v červenci 1946, tedy časopisu, 

který byl zaměřen především na sci-fi příběhy a zprávy typu: "Byla jsem těhotná se 

Supermanem.“ 

Právě toto vedlo německého badatele Beyera k tomu, že označil zprávy o foo fighters za 

novinářský žert na odlehčení atmosféry před vánočními svátky roku 1944.  

Co dodat?  

Zprávy o foo fighters se objevily relativně pozdě v průběhu války a krátce před jejím 

koncem zprávy o nich utichly.  

Je však zřejmé, že zprávy se nezmiňují o žádných létajících talířích nebo něčem podobném, 

ale jen o pozorování světel, zcela bez viditelného zdroje, jež pouze mírně negativně ovlivňují 

let letadel.  

Názor, že šlo o novou, neznámou, moderní zbraň, však není možné zcela zamítnout, i když 

se nikdy neprokázal. Problémy se zapalováním mohlo naznačovat, že šlo o obrannou zbraň.  

 

 

 


